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Megkezdődött Ki jevben ; 
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Magyar párt- és kormányküldöttség Gromiko péiltelceil találkozik 
utazott a Német Demokratikus 

Köztársaságba 
A Német Demokrat ikus Berl inben csatlakozik a dele-

Köztársaság megalakulása 12. gációhoz. 
év fo rdu ló jának ünnepségeire A küldöttség búcsúztatása-
szerdán este magyar pár t - és ra a Nyugat i -pályaudvaron 
kormányküldöt tség utazott megjelent Kállai Gyula, a 
Berlinbe. A küldöttséget Minisztertanács elnökhelyet-
Biszku Béla, az MSZMP Po- tese, Nemes Dezső, az MSZ-
Jitikai Bizottságának tagja , a MP Központi . Bizot tságának 
Miniszter tanács elnökhelyét- t l ikára , Kiss Károly, az Él-
tese vezeti. A küldöttség tag- pöki Tanács elnökhelyettese, 
ja i : Kisházi Ödön m u n k a - az MSZMP Polit ikai Bízott- volt a búcsúztatásnál Wil-
ügyi miniszter, Mihályfi Er- s ág inak tagjai , Nagy Dániel, helm Méissrier, a Német 
nő, az Elnöki Tanács tagja , az Elnöki Tanács einökhe- Demokrat ikus Köztársaság 
va lamin t Rostás István, a lyettese, Nagy Józsefné budapesti nagykövete, vala-
Magyar Népköztársaság könnyűipari miniszter. Tra- mint a budapesti diplomá-
r,agykövete a Német Demok- utmann Rezső építésügyi mi- ciai képviseletek számos ve-
ra t ikus Köztársaságban, aki niszter, Veres József, Buda- zetője. 

pest Főváros Tanácsa végre-
ha j tó bizottságának elnöke, 
Hollai Imre, az MSZMP 
Központi Bizottsága külügyi 
osztályának vezetője. Púja 
Frigyes külügyminiszterhe-
lyettes és a Külügyminiszté-
r ium, a Belügyminisztérium, 
a Miniszter tanács t i tkársága 
több vezető munkatá rsa . Ott 

A normarendezés hatása 
Szegeden 

Az idei termelésnövekedés 80—90 százaléka származik 
a termelékenység emelkedéséből 

( l é s t i a r l o l t a z M S Z M P S z e g e d v á r o d b u o l ( * á g a 

Szerdán délután ülést ta r - volt a gazdasági és politikai nincs benne no rmá jukban , 
(ott az MSZMP Szeged vá- vezetőknek, mer t mélyreha- mégis ők végzik. A vezetők 
rosi bizottsága. Ez alkalom- tóan kellet t elemezniök a szerint is ez 40—50 percnyi 
m a i megvi ta t ta a végreha j tó vállalati , műszaki, munka - munka naponta. Az öntödé-
bizottság je lentésé t a Poli- ügyi és politikai munkát . ben sokszor az öntök hord-
t ikai Bizottság 1960. sz.ep- A ha tároza t ' eredményes ják a homokot. Ezek sok ér-
i ember 13-i ha tá roza tának végrehajtásához. hozzájárult tékes szakmunkáséra kiesé-
végrehaj tásáról . A jelentés az, hogy nem volt . idegeske- sét okozzák, pedig ezek ki-
clöadója Bör-sök Ferenc, az dés. kapkodás ebben a mun- küszöbölését az ú j normák 
ipar i osztály vezetője volt. kában. A rendezést hónapok- elkészítésénél f igyelembe 

A jelentés megál lapí t ja a kai megelőzte a politikai vették, 
iöbbi köz.ött, hogy a Politi- munka , a gyártás elemzése. A kívánt eredményt csak 
kai Bizottság határozata a A szakminisztér iumok is igen akkor érhetik el az. ú j tech-
novmák rendezéséről, a ter- sok segítséget nyúj to t tak a nológiai előírásokkal, 
melési kapaci tás jobb ki- vál la latoknak. Üzemeinkben 
használásáról Szegeden á l ta lában a norma rendezést 

a párt- és tömegszervezeti, összekapcsolták a kedve-
és a gazdasági vezetők kö- zöbb munkafeltételek ki-
zött megértésre talált. alakításával, 

A határozatot körül tekintő- jobb munkaszervezésével, a 
cn ha j to t ták végre. Ez a technológiák megváltoztatá-
m u n k a jó nevelőiskolája sával. 

Hasznos volt a termelőberendezések 
kihasználtsága nak fel tárása 

A vállalatok munka te rvek- lehetőség. Ez igen hasznos 
ben rögzítették, hogyan ki- volt. mer t 
v é n j á k végreha j tan i a pá r t sok lehetőséget tárt fel. 
határozatá t . E terveket min- A Szegedi Kenderfonógyár-
denü t t megtárgyal ták, pár t - ban például a felmérés a lap- I 
es szakszervezeti gyűlése- ján öt százalékkal növelték a [ 
ken, termelési tanácskozáson, fonógépek fordula tszámát . A 
üzemi tanácsülésen. Például Fémfeldolgozó Vállalatnál a 
a Paprikafeldolgozó Vállalat- sajtológépok kapaci tása még 
nál az üzemi tanács négy al- egy műszakban sem volt ki- [ 
ka lommal foglalkozott a nor- használva. Több helyen vál-
marendezés kérdésével. E toztat tak a gyártástechnoló-
mtinkába azonban nem von- gián. A Bútorgyárban a tech-
ták be eléggé az üzemi ta- nológiai utasí tások 18 száza-
nácsot. a Fémfeldolgozó Vál- lékán vál toztat tak. Ez 17,5 
lalatnál . az Ujszegedi Ken- százalékos időmegtakar í tás t 
der- . Lenszövő és a Hang- eredményezet t a szekrény-
szerkészítő Vállalatnál . gyártásnál . A lemezgyárban 

Az üzemekben mindenüt t mindén te rmékre ú j techno- j 
műszaki konferenciákat tar- lógiát dolgoztak ki, s figye-
lot tak. A Szegedi Cipőgyár- lembe vet ték az üzem ú j mű-
ban, a kenderfonó és a le- szaki feltételeit. A cipőgyár- j 
mezgyárban, a műszakiak ban az ú j technológia kidol-
többször is tanácskoztak, ho- gozása e redményeként 5 szá-
gyan oldhatnák meg gvor- zalékkaD csökkentet ték a 
sabbari és jobban a norma-
rendezés problémáit . A mű-
szaki vezetők nagy többsége 
már az. első időszakban 

eredményesen segítette ezt 
a munkát, 

de néhány helyen, mint a 
Szegedi Kenderfonógyárban 
és a 

ha megteremtik azok tel-
jesítéséhez szükséges felté-
teteket is. 

Ezért fontos, hogy sehol se 
legyenek elnézőek a mulasz-
tásokkal szemben, mert az 
elnéző magatar tás kórosan 
hat a te l jes í tmények alaku-
lására, indokolatlanul csök-
kenti , vagy emeli a dolgozók 

(Folytatás a 3. oldalon.) 

Kesinedyvel 
Nyugati hírügynökségek 

közlése szerint Salinger, a 
Fehér Ház sa j tófőnöke szer-
dán bejelentet te, hogy pén-
teken délután öt órakor — 
magyar idő szerint 22,00 óra-
kor — Kennedy elnök talál-

megbe-
német 

ügyminiszterrel , és 
szélést ta r t vele a, 
kérdésről. 

Gromiko ezenkívül még 
negyedízben találkozni fog 
Rusk amerikai külügymi-

Kisiparosok • 
\ vagy csalók? • 

Reménytelen-e ; 
a szegedi ; 

labdarúgó-csapatok • 
helyzete 1 l 

kőzik Gromiko szovjet kül- niszterrel is. (MTI) 
j • • • • • • • • • • 

A n ő k n e k nein csupán fe ladata , 
h a n e m é r d e k e is a pol i t izá lás 

Eugenie Cotton asszony beszámolója a Nemzetközi Demokratikus 
Nőszövetség budapesti tanácsülésén 

Szerdán a Gellér t Szálló- Bevezetőben hangsúlyozta, 
ban megkezdődött a Nemzet- hogy a magyar asszonyok, 

harcolnak, s végérvényesen 
le aka r j ak rázni magukról a 

közi Demokrat ikus Nöszö- a Nemzetközi Demokrat ikus gyarmatosí tás igáit. 
vétség Tanácsának budapesti Nőszövetség megalakulása 
ülésszaka. A világ minden óta értékes támogatást nyú j -
tójáról érkezett asszonyokat, tottak a szövetségnek, 
lányokat — az egyes nemzeti A nemzetközi helyzet egyes 
nőmozgalom vezetőit — Er- kérdéseiről szólva, a többi 
dei Lászlóné. a Magyar Nők között a következőket mon-
Országos Tanácsának elnöke dot ta : 
üdvözölte. — A német kérdés nem 

Forró szeretettel köszön- európai ügy, hanem az egész 
töt te Eugenie Cotton asz- világ ügye. Megoldása élet, 
szonyt, a Nemzetközi De- Vagy halál kérdése az egész 
mokrat ikus Nőszövetség el- emberiség számára. Ez a 
nőkét. Dolores Ibarruri asz- probléma tehát mindannyi -
szonyt, a haladó eszmékért , a u n k a t érint , é l jünk bármely 
haladásér t küzdők élén álló országban, tehát te l jes mér-
hös asszonyt, va lamin t a fékben tuda tában kell len-
nemzelközi nőmozgalom más n f ink felelősségünknek. A 
kiváló harcosait . Nemzetközi Demokrat ikus 

Ezután bejelentet,te. hogy a Nőszövetség feladata , hogy 
Nemzetközi Demokra t ikus felvilágosítsa a nőket a ve-
iNószövetség i rodá jának jú- s z é ly nagyságáról. A fegy-
niusi ülése meghatározta a verkezési verseny fokozza a 

Részletesen beszélt ezután 
a nők helyzetéről, az i f jú ság 
problémájáról , s többi kö-
zött a következőket mon-
dot ta: 

— Sok asszony ma még 
azt mondja , nem politizál, 
holott fe ladatuk lenne, hogy 
érdeklődjenek országuk 
ügyeinek haladása iránt . A 
nőszervezetek feladata, hogy 
mindenü t t megértessék az 
asszonyokkal, nem csupán 
feladatuk, hanem érdekük 
is a politizálás. 

Befejezésül a Nemzetközi 
Demokrat ikus Nőszövetség 
legközelebbi kongresszusá-
nak jelentőségét hangsúlyoz-
ta. \ kongresszust 1968 má-
jusában t a r t j á k Moszkvá-
ban. 

Eugénie Cotton nagy tet-tanácsülés nap i rend jé re ke- háború veszélyét. Ezért je- s z é s s e l i hosszantartó tapssal 
itilo keideseket. A fo téma: fenlegi tanácsülésünkről üze- f o l d o t t beszéde 
a no szerepe és felelőssége a n e t e t intézünk az ENSZ-hez, 
társadalomban és a t á r sada- amelvben hangot adunk az 
lom felelőssége a nő iránt , á l ta lunk képviselt nők száz-
Az erről szóló jelentés elő- milliói aka ra t ának : valósit- csics Mihály úttöröesapatá-

után út-
törők kür tszava harsant fel, 
s az ülés teremben a XI. ke-
rületi Váli úti iskola Tán-

adója : Eugenie Cotton asz- s ( jk meg végre az emberiség 
szonv, a Nemzetközi Demok- békéjéhez, boldogulásához 
rat ikus Nőszövetség elnöke, nélkülözhetetlenül szükséges 
Beszámolójához négy körre- teljes leszerelést. 
f e r á tum hangzik el. 

Veres József, Budapest 
Főváros Tanácsa végreha j tó 
bizottságának elnöke köszön-
töt te ezután Budapest la-
kossága nevében a tanácsko-
zás résztvevőit, m a j d Euge-
nie Cotton asszony mondta el 
beszámolóját . 

A német kérdés súlyossá-
ga természetesen nem fe le j -
teti velünk azoknak a kon-
fl iktusok jelentőségét, ame-
lyek a világ más részeiben 
fennál lnak. Szolidaritásunk 
továbbra is teljes mértékben 
azoké a nővéreinké, akik 
nemzeti függetlenségükért 

nak tagjai köszöntötték a 
tanácskozás részvevőit, s kü-
lön Eugénie Cotton asszonyt 
abból az alkalomból, hogy 
hazánkban ünnepli 80. szü-
le tésnapjá t . 

Ezután felszólalt még: 
Anasuya Gycnshand, a Nem-
zetközi Nőszövetség elnöke, 
Hluminad Sierra, a Kubai 
Nők Szövetsége végrehaj tó 
bizottságának tagja is. 

V Í Z M É R Ő É P Ü L A F E H É R T Ó I F Ő C S A T O R N Á B A N 

veszteségidőt. 

Tovább kelt 
tökéletesíteni 

a technológiát 
Az ú j technológiákat ál-

„ „ lemezgyárban terhes- ta lában ismertet ték a dolgo-
nek"népsze rű t l en fe ladatnak zókkal. Ezek az intézkedések 
ta r to t ták ezt a munká t . a gyakorlatban többnyire jol 

A normarendezést megelő- beváltak. Azonban van olyan 
zően üzemeinkben felmérték tapasztalat is, hogy a főleg 
a termelőberendezések ki- szervezeti inlézkedeseket nem 
használását , a géppark elmé- úgy valósítot ták meg a gya-
leti és ténvleges tel jesí tmé- korlatban, ahogy terveztek, 
nvét. Azt is megállapították, A Kéziszerszámgyárban pel-
hogv miiven újí tások, ésszé- dául a szerszám köszörülés 
rusítések a lka lmazására van nem a dolgozók feladata. Ez 

•r*tf -

, ( S o m o g j i n é felv.) . 

Szatymaz alatt, a fehértói részen a Vízügyi Igazgatóság 348 ezer forintos költséggel úgynevezett vízméröbukót 
épít a fehértó—kiskunmajsai főcsatornában. A mérésekhez szükséges betonépítménynek a főcsatorna medrétől 
ltiil centiméter mély a bukása. A betonépítményben a Vízgazdálkodási Tudományos Intézet műszereket helye* 
el. melyeknek a segítségével megállapíthatják, hogy a talajvízből, valamint a* esőzések utáni csapadékból 
mennyi szivárog a főcsatornába, s mennyi marad a talajban. A mérés nemcsak a Fehcrtó vízellátását és víz-
szükségletét ellenőrzi, vizsgálja, hanem módot teremt arra is, hogy a főcsatornában összegyűlt felesleges vi-
zet például legelők öntözésérc is felhasználják. A vízmérőbukó hamarosan elkészül, s elhelyezik benne a mérő-

műszereket is 


